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Mødedato: 18.8.22 Mødetidspunkt: 17-19 Sted: 119 

Deltagere: 

Medlemmer: Jan Filbært, Louis Axel Lindholm, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Brian Sørensen, Belinda 
Møller Vidersenz, Tina Olander 

Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Knud Bjorholm Johansen, Pernille Fogtmann 

Afbud: Dorte S. Jensen, Søren Larsen, Jonas Strarup Christensen, 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden (1 min) 

Godkendt. 

2. Godkendelse af referat (1 min) 

Bilag 1: Referat 

Godkendt. 

3. Hilse på Lone Grangaard Lorenzen, chef for Familie og Børn (10 min) 

Handicaprådet ser frem til at få et rigtig godt samarbejde med dette område. 
Lone lagde stor vægt på at der skal være et tæt samarbejde og vil altid gerne stille op til et Handicapråds- 
møde når der er behov. Derudover vil hun også tænke Handicaprådet ind i hendes arbejde. 

 
 

4. Kommissorium for permanent løsning ift. placering af Frederiksodde Skole (30 min) 

På punktet deltager Magnus te Pas, fagchef Dagtilbud, Skoler og Fritid og Else Marie Holm, specialkonsulent i 
Sekretariat for Børn, Unge og Kultur. 

 
Magnus og Else Marie orienterede om, at den midlertidige løsning bliver, at Skolesvinget i Pjedsted bliver 
taget i brug. Forhåbentligt rykker børnene ind inden uge 42. Det drejer sig om ca. 15 børn (de større børn fra 
afdeling B). 

 
Proces og tidsplan for den permanente løsning kan ses i det vedhæftede power point. 
Handicaprådet gav udtryk for, at de ønsker at være en del af processen og vil tage det op som et tema på et 
møde, når man er lidt længere i processen. 
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5. Tilgængelighedspunkt: Programoplæg for Tilgængeligheds-Byvandring 2022 v. Jan Filbært (10 
min) 

 
Beslutning på handicaprådsmødet d. 2.6: 

- Datoer: 1. sep. kl.14-16 og 6. okt. kl. 14-16 
- Følgende skal inviteres: Business Fredericia, Byrådet, Handicaprådet, pressen. 

 
Hvem gør hvad herfra? 

Turen er fastlagt – og det bliver samme tur begge gange. Jan og Tina afprøver turen onsdag den 24/8 og 
herefter udarbejder de invitationer, som sendes bredt ud. Louise fra tekniskafdeling inviterer pressen og der 
vil også blive lagt noget om på Kommunens sociale medier. 

Jan kontakter Hjælpemiddel og kommunikation med henblik på at låne kørestole m.m. 
Der blev aftalt, at der også skal kigges på tilgængeligheden i byens butikker. Det kan gøres på to måder: 

- Lave et separat arrangement/gåtur rundt i byen senere hen, hvor fokusset vil være på til- 
gængeligheden i byens butikker. 

- Invitere Business Fredericia til et Handicaprådsmøde og drøfte det 
 
 
 

6. Tilgængelighedspunkt: Status på etablering af lydfyr (4 min) 

På Handicaprådsmødet d. 2. juni blev det besluttet, at der skal laves presse på tiltag med deltagelse fra til- 
gængelighedsudvalget – hvem sørger for det? 

Knud orienterede om, at han har fået en tilbagemelding der lyder på, at man håber det kan leveres i uge 35 
og sættes op i uge 36. 

 
Derudover vil Knud sørge for, at give Handicaprådet en tilbagemelding på den nye fællessti der går fra Fugl- 
sangcentret og ud til Venusvej. 

 
7. Tilgængelighedspunkt: Prioriteret liste vedr. Midtby Strategi (7 min) 

Tilgængelighedsudvalget har prioriteret Handicaprådets input til Midtby Strategien 

Hvem gør hvad herfra? 

 
Bilag 2: Liste prioriteret af tilgængelighedsudvalget 

Handicaprådet tager listen til efterretning. Knud tager den med videre. 
 
 
 
 

8. Opfølgning på dialogmøde med Senior- og Socialudvalget d. 17. august (10 min) 
 

Emner:  

- Introduktion til Handicapråds arbejde. 

- Forslag om akutlinje i tilfælde af hjælpemiddel går i stykker 

- Indgang til specialiseret enhed til handicapområdet (målgruppe 0-100 år) 

- Hvordan kan vi styrke samarbejde på tværs af fagområder – bl.a. med fokus på overgange 

- Handicappolitik 
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Udarbejdelsen af en film koster ca. 10.000 kr. incl. moms 

I 2019 blev der afholdt et overrækkelsesarrangement. Udgiften var ca. 16.000 kr. incl. moms 

Positive tilbagemeldinger fra alle. 
 
 

9. Opfølgning på skriv til Byrådet med input til budgetforhandlinger (7 min) 

Beslutning fra mødet d. 2.6.22: 

”Handicaprådet ønsker, at udarbejde et skriv med input til forhandlinger. 
 

Pointer der skal medtages: 

- Der er områder, hvor man ikke kan skære mere i benet. 

- Afsæt midler til proces omkring ny handicappolitik 

- Optimer arbejdsgange f.eks. visitation til hjælpemidler 

Beslutning: Jan laver et udkast og sender det rundt til øvrige medlemmer med henblik på, at medlemmerne 
kommenterer på indhold og tilføjer konkrete eksempler. 
Der opfordres til, at alle bidrager, men vær opmærksom på tidsfristen ifht. de ting der vedrører budgetfor- 
handlinger. 

 
10. Handicapprisen (5 min) 

 
Handicapprisen uddeles en gang om året, som en lokal markering af FN’s Internationale Handicapdag. 

Formålet er at anerkende en bemærkelsesværdig indsats til gavn for mennesker med handicap, for på den 
måde at sætte fokus på handicapsagen og synliggøre den på en positiv måde. Det er ikke størrelsen af ind- 
satsen, der tæller. Det er derimod betydningen af indsatsen, der vægtes. Selv en lille indsats, som mange 
måske ikke lægger mærke til i hverdagen, kan gøre en stor forskel for livskvaliteten hos mennesker med et 
handicap. 

 
Alle kan indstille kandidater til Handicapprisen. Handicaprådet nominerer tre kandidater til handicapprisen 
og indstiller en vinder til Senior- og Socialudvalget. Senior- og Socialudvalget beslutter, hvem der skal mod- 
tage årets handicappris. 

 
Overrækkelsesarrangementet blev holdt samtidig med overrækkelsen af §18-midlerne. Det er dog ikke sket 
de sidste to år på grund af corona-situationen. Der er i stedet blevet udarbejdet en lille overrækkelsesfilm, 
som en salut til vinderen samt uddelt blomster til andre to nominerede. Det har fungeret rigtigt fint; filmen 
er nået bredt ud. 

Jf. overleveringsdokument fra tidligere Handicapråd (2017-2021) videre gav de følgende overvejelse: Måske 
det er en ide at fortsætte med en overrækkelsesfilm fremfor et arrangement? 

 

 

 
Handicaprådets forpersoner indstiller til, at Handicaprådet vælger at hylde vinderen af Handicapprisen med 
en film frem for et arrangement. Argumentet er, at en film kan nå bredere ud, og prisvinderen vil have fil- 
men til deling – og til evigt minde 

 
Bilag 3: Procesudkast. 
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Beslutning: 
Procesudkast godkendt. Brian vil gerne lave en præmie igen i år, hvilket alle bakkede op om. 

 
 

11. Fast punkt: Handicaprådets årshjul v. Jan Filbært (5 min) 
 

▪ Opfølgning på ide om, at afholde temamøder med andre Udsatterådet, Folkeoplysningsrådet, 
Idrætsrådet og Seniorrådet. 

Forslag: I første omgang samler vi forpersonerne for ovenstående råd. Formålet er, at få kendskab til fælles 
dagsordener samt drøfte, hvordan rådene i samarbejde kan løfte disse dagsordener. 
På baggrund af drøftelsen udarbejdes et forslag til hvordan og hvornår (nogle af) rådene mødes på tværs. 

 
▪ Opfølgning på ønsket om at afholde Handicaprådsmøder eksternt. 

Hvilke steder vil Handicaprådet gerne besøge? Forslag: Kobbelgaarden, Ullerupdalvej, Kompetencecenter for 
Døve og Døvblinde. Ønsker Handicaprådet, at mødet kombineres med en omvisning således udvides mødet 
med en halv time: kl.- 17-19.30? 

 
Bilag 4: Årshjul 

Beslutning: 
Næste møde afholdes på Ullerupdalsvej med temaet ”overgange ban/ung-voksen”. Pia sørger for at invitere 
Lone og Holger. Mødet udvides med ½time, så det i stedet er fra kl. 17-19.30. 
1 time til formelle punkter og 1,5 time til temaet. Handicaprådet har et ønske om, at få lov til at se en lejlig- 
hed. 

Øvrige temaer Handicaprådet ønsker at tage op: 
- Frederiksoddeskolen (når høringsprocessen går i gang) 
- Pårørende 

 
12. Nyt fra Idrætsrådet v. Jonas (10 min) 

Udgår pga. afbud fra Jonas. Flyttes til næste møde. 

13. Fast punkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Louis Lindholm og Søren Larsen (10 min) 
- Budgetforhandlinger 

i.  Der afholdes et fællesmøde den 30. august og så går man i gang herefter 

- Vision for Fredericia 
i. Der har været afholdt møder med forvaltningen samt ”cafe-møder” med borgere 

– så alle har haft mulighed for at blive hørt. 
ii. God proces og dialog 

- Godkendelse af visioner og mål for samlet ungeenhed 

• Er i fuld gang 
 

 
14. Fast punkt: Nyt fra Forvaltningen v. Henriette Korf Graversen (5 min) 

- Status på stillinger 
i. På Proaktiv er der blevet ansat en ny leder, Lone Lundsgaard Rasmussen 
ii. Randi er stadig på Kobbelgaarden 3 

- Budget 
i.  Fylder meget i øjeblikket 
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- Ramme for pårørendesamarbejde 
i.  Næste årlige møde er i september med teamet ”udvikling og demens” 

- Støjgener på Kobbelgaarden 
i. Der var indkaldt til møde for beboerne før sommerferie. Der mødte 3 beboere op, 

som ikke er plaget af støjgenerne. Der afholdes et opfølgende møde inden så 
længe. Alle har fået besked om, at de kan tage fat i Holger, hvis de er generet af 
støj. 

 
15. Evt. (5 min) 

- Husk at sende høringssvar vedr. udbud af børnehjælpemidler (deadline 5/9) 
- Husk at brug jeres fredericia.dk-mailadresser fremover (dagsorden til næste møde sendes 

ud til disse) 


